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Protokół Nr VIII/28/2021 

z XXVIII sesji Rady Gminy w Rakszawie 

z dnia 29 kwietnia 2021 r. 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy przed rozpoczęciem obrad przypomniał osobę zmarłego 

wieloletniego radnego oraz sołtysa sołectwa Węgliska Pana Jana Kuca. Radni chwilą ciszy 

uczcili pamięć zmarłego. 

Sala OSP w Rakszawie. 

Obecni według załączonej listy obecności. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Marcin Bardjan, powitał wszystkich 

zebranych, po czym stwierdził, że w sesji bierze udział 13 radnych, co stanowi quorum i Rada 

może podejmować wiążące uchwały. Pan Przewodniczący powiedział, iż radni otrzymali 

proponowany porządek obrad, zapytał czy ktoś chciałby wprowadzić zmiany, w związku z tym, 

że nikt nie zaproponował zmian poddał pod głosowanie zaproponowany porządek obrad. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie 

między sesjami 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady 

Gminy 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zgłoszenia Sołectwa Rakszawa Dolna do „Podkarpackiego 

Programu Odnowy Wsi na lata 2021-2025” 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Rakszawa 

Dolna 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości 

gruntowej do gminnego zasobu nieruchomości 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Rakszawa na 

lata 2021- 2025 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie 

opróżniania zbiorników bezodpływowych z nieczystości ciekłych z terenu Gminy 

Rakszawa 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXIII/193/20 Rady Gminy                           

w Rakszawie 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Rakszawa na rok 2021 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Rakszawa na lata 2021-2031 

14. Wnioski i zapytania radnych 

15. Sprawy różne 

16. Zakończenie obrad 
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Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzeciego porządku obrad  

tj. informacja Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie między 

sesjami. Pan Przewodniczący powiedział, iż w okresie między sesjami pomimo ograniczonej 

możliwości spotkań jest w stałym kontakcie z Panem Wójtem i pracownikami Urzędu Gminy, 

rozmawia z mieszkańcami, a w dniu wczorajszym uczestniczył we wspólnym posiedzeniu 

komisji stałych Rady Gminy, ponadto przygotowywał dzisiejszą sesję, a także odbył szereg 

spotkań z dyrektorami szkół. Pan Przewodniczący uznał punkt trzeci porządku obrad za 

wyczerpany. 

 

Ad. 4 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu czwartego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym.  

Pan Wójt powiedział, iż działania Wójta są związane głównie z funkcjonowaniem Gminy, Wójt 

nadzoruje działalność jednostek. Pan Wójt powiedział, iż prowadzi bezpośredni nadzór nad 

rozbudową sieci wodociągowych i kanalizacyjnych, łączna wartość tych inwestycji na ten i na 

przyszły rok, to kwota ponad 2.500.000,00 zł, część z tych inwestycji została już zakończona                

i odebrana, prace zakończone są w Potoku, na Węgliskach, ruszają inwestycje w centrum 

Rakszawy, jest to związane z przebudową infrastruktury na terenie szkoły technicznej, która 

niebawem będzie szkołą podstawową, ponadto rusza jedna z największych inwestycji koszt jej 

realizacji opiewa na 5.000.000,00 zł, realizował ją będzie Zakład Komunalny, chodzi o budowę 

stacji uzdatniania wody, jest też nowy system pomiarowy jakości wody. Jeżeli chodzi o budowę 

sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej Nr 2, to wychodzi tam sporo problemów, 

wynikają one z poprzednich działań, duży problem jest z brakiem odwodnienia szkoły,                            

z brakiem izolacji, trzeba to będzie wykonać, a jest to związane z utrudnieniami i dużymi 

kosztami. Jeżeli chodzi o sieć drogową, to w ubiegłym roku zostało zrobionych ponad 5 km 

dróg, na ten rok również jest przewidziane kilka kilometrów, Pan Wójt zaapelował do 

mieszkańców o pomoc w realizacji tych zamierzeń, czasem aby wykonać drogę dla 

mieszkańców odpowiedniej szerokości z rowem konieczne jest pozyskanie od mieszkańców 

części gruntów chodzi głównie o pasy szerokości 1-1,5 m, poprosił aby mieszkańcy te 

nieruchomości przekazywali, procedurami zajmują się gminni geodeci, mieszkańcy nie 

ponoszą z tego tytułu żadnych kosztów, obecnie najczęściej robi się to decyzją, nie ma potrzeby 

spisywania aktów notarialnych, dużo mieszkańców przekazuje w tej chwili część 

nieruchomości na takie cele, za co Pan Wójt im podziękował. Pan Wójt powiedział, iż udało 

się pozyskać dofinansowanie w wysokości ponad 800.000,00 zł na bardzo ważną dla Gminy 

drogę, chodzi o drogę koło internatu, koszt tej drogi będzie sięgał sporo powyżej                   

1.000.000,00 zł, Pan Wójt podziękował wszystkim, którzy pomogli w pozyskaniu tego 

dofinansowania. W ZSTG prowadzone są duże remonty, takie jakich nie było od bardzo wielu 

lat, odnawiane są wszystkie korytarze, ściągnięte są boazerie, klasy są odmalowywane, podłogi 

zagrażające bezpieczeństwu będą wymienione, przebudowywane są wszystkie łazienki, 

wymieniane są oświetlenia, wykonany ma być nowy przyłącz energetyczny, w Schronisku 

został zamontowany system przeciwpożarowy,  cały czas prowadzone są też remonty w Szkole 

Podstawowej Nr 1, mają one na celu jak najszybsze przeniesienie przedszkola do szkoły, 

wartość kosztorysowa wszystkich tych inwestycji to kwota ponad 2.000.000,00 zł, złożony 

został wniosek o dofinansowanie przebudowy stadionu, gdyż przeprowadzenie tej inwestycji 

jest uzależnione od dofinansowania. Pan Wójt powiedział, że został wykonany kolejny krok                    

w kierunku przejęcia Brzeźnika, Urząd Marszałkowski wyraził zgodę na to przejęcie, plan jest 

taki, aby w Brzeźniku uczynić miejsce rekreacyjne dla mieszkańców, żeby można tam było 

organizować różnego rodzaju imprezy, czy zajęcia. 
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Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, a następnie uznał punkt czwarty 

porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 5  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu piątego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady Gminy. 

Pan Wójt oddał głos Pani Sekretarz. 

Pani Sekretarz powiedziała, iż na ostatniej sesji podjęto uchwały: 

- Uchwała Nr XXVII/221/21 Rady Gminy Rakszawa z dnia 26 marca 2021 roku                            

w sprawie zmiany uchwały Nr XXV/116/16 Rady Gminy Rakszawa z dnia 14 lipca 

2016 r. w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi – uchwała została przesłana do Urzędu Wojewódzkiego, do 

publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Podkarpackiego, została 

opublikowana 30.03.2021 r. pod poz. 1224, 

- Uchwała Nr XXVII/222/21 Rady Gminy Rakszawa z dnia 26 marca 2021 roku                            

w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Rakszawa w 2021 r. – uchwała została 

przesłana do Urzędu Wojewódzkiego, do publikacji w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Podkarpackiego, została opublikowana 22.04.2021 r. pod poz. 1590, 

- Uchwała Nr XXVII/223/21 Rady Gminy Rakszawa z dnia 26 marca 2021 roku 

zmieniająca uchwałę nr XXIII/190/20 Rady Gminy Rakszawa z dnia 21 grudnia 2020 

r. w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej Powiatowi 

Łańcuckiemu – uchwała została przekazana Powiatowi Łańcuckiemu,  

- Uchwała Nr XXVII/224/21 Rady Gminy Rakszawa z dnia 26 marca 2021 roku                              

w sprawie uchylenia uchwały Nr XXIII/192/20 Rady Gminy w Rakszawie z dnia 21 

grudnia 2020 roku w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej 

Powiatowi Łańcuckiemu – uchwała została przekazana Powiatowi Łańcuckiemu,  

- Uchwała Nr XXVII/225/21 Rady Gminy Rakszawa z dnia 26 marca 2021 roku                            

w sprawie uchylenia uchwały Nr XXIII/194/20 Rady Gminy w Rakszawie z dnia 21 

grudnia 2020 roku w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej 

Województwu Podkarpackiemu – uchwała została przekazana Województwu 

Podkarpackiemu,  

- Uchwała Nr XXVII/226/21 Rady Gminy Rakszawa z dnia 26 marca 2021 roku                            

w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/219/21 Rady Gminy Rakszawa z dnia 26 lutego 

2021 r. w sprawie zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2021 – uchwała w trakcie 

realizacji. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, a następnie uznał punkt piąty 

porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 6 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu szóstego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie zgłoszenia Sołectwa Rakszawa Dolna do „Podkarpackiego 

Programu Odnowy Wsi na lata 2021-2025”. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej 

uchwały poprosił Pana Wójta. 
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Pan Wójt powiedział, iż jest to związane z możliwością pozyskania dofinansowania, szanse 

uczestnictwa w tym programie są duże, sołectwo Rakszawa Dolna jest duże, liczy dużo 

mieszkańców, jest dobra infrastruktura, inwestuje się w szkoły, w tej chwili wykonywany 

będzie żłobek, będzie rozwijane szkolnictwo, jeżeli uda się pozyskać środki, to będą one 

spływać przez pięć kolejnych lat, po 12.000.00 zł rocznie. Pan Wójt poprosił o poparcie 

wniosku.  

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji, opinia jest pozytywna.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały,                       

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie zgłoszenia Sołectwa Rakszawa Dolna do „Podkarpackiego 

Programu Odnowy Wsi na lata 2021-2025”. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXVIII/227/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 29 kwietnia 2021 roku w sprawie zgłoszenia Sołectwa Rakszawa 

Dolna do „Podkarpackiego Programu Odnowy Wsi na lata 2021-2025”, odczytał jej treść, po 

czym uznał punkt szósty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 7   

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu siódmego porządku obrad                               

tj. podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Rakszawa Dolna. 

Pan Przewodniczący powiedział, iż ta uchwała wynika z poprzedniej uchwały, po czym  

otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji, opinia jest pozytywna.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały,                         

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Rakszawa Dolna. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXVIII/228/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 29 kwietnia 2021 roku w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii 

Rozwoju Wsi Rakszawa Dolna, odczytał jej treść, po czym uznał punkt siódmy porządku obrad 

za wyczerpany.  

 

Ad. 8 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu ósmego porządku obrad tj. 

podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości gruntowej 

do gminnego zasobu nieruchomości. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały 

poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż podjęcie tej uchwały rozpoczyna zamierzenie mające na celu 

rozwiązanie problemu komunikacyjnego skrzyżowania drogi wojewódzkiej z drogą powiatową 

na Basakówce, sposobem na rozwiązanie problemu byłoby wybudowanie w tamtym miejscu 
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ronda, a taką możliwość daje wystawiona na sprzedaż nieruchomość bezpośrednio przylegająca 

do obecnego skrzyżowania. Wstępne analizy wskazują na to, że takie rozwiązanie w tym 

miejscu jest możliwe.  

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji, opinia jest pozytywna.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały,                        

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości gruntowej 

do gminnego zasobu nieruchomości. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXVIII/229/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 29 kwietnia 2021 roku w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne 

nabycie nieruchomości gruntowej do gminnego zasobu nieruchomości, odczytał jej treść, po 

czym uznał punkt ósmy porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 9 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziewiątego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy                   

w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Rakszawa na lata 2021- 2025. 

Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż jest to autorski program Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej, jest to 

ważny Program dlatego też o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Panią T. Rupa. 

Pani T. Rupa powiedziała, iż nadrzędnym celem tego Programu jest przeciwdziałanie przemocy 

i pomoc tym rodzinom, które ta przemoc dotknęła. Opracowanie Programu było poprzedzone 

diagnozą, przeanalizowane były dane z Komendy Powiatowej Policji, dane z GOPS, dane                      

z Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz dane Zespołu 

Interdyscyplinarnego, dodała iż planowane jest coroczne podsumowanie realizacji Programu 

poprzez analizę danych zawartych w Programie z bieżącymi danymi, co pozwoli ocenić, czy 

podjęte działania przynoszą rezultaty, Pani radna wyraziła nadzieję, że pomoc będzie 

skuteczna, a jej rezultaty będą widoczne.  

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji, opinia jest pozytywna.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały,                          

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy                     

w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Rakszawa na lata 2021- 2025. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXVIII/230/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 29 kwietnia 2021 roku w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie 

Rakszawa na lata 2021- 2025, odczytał jej treść, po czym uznał punkt dziewiąty porządku obrad 

za wyczerpany. 
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Ad. 10 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziesiątego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie 

opróżniania zbiorników bezodpływowych z nieczystości ciekłych z terenu Gminy Rakszawa. 

Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż na wczorajszym posiedzeniu ta uchwała została szczegółowo 

omówiona, na wniosek radnych stawka została maksymalnie obniżona, w tej chwili wynosi 

20,00 zł. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji, opinia jest pozytywna.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały,                      

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie 

opróżniania zbiorników bezodpływowych z nieczystości ciekłych z terenu Gminy Rakszawa. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXVIII/231/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 29 kwietnia 2021 roku w sprawie określenia górnych stawek 

opłat za usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych z nieczystości ciekłych                 

z terenu Gminy Rakszawa, odczytał jej treść, a następnie uznał punkt dziesiąty porządku obrad 

za wyczerpany.  

 

Ad. 11 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu jedenastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXIII/193/20 Rady Gminy w Rakszawie. 

Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż jest to uchwała przyznająca pomoc finansową dla Województwa 

Podkarpackiego na budowę wiaduktu, uchylenie tej uchwały nie oznacza, że Gmina nie będzie 

dofinansowywać tej inwestycji, dofinansowanie miało być po 100.000,00 zł w bieżącym                            

i następnym roku, to uległo zmianie, dofinansowanie będzie jednorazowe w wysokości 

200.000,00 zł w 2022 roku. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji, opinia jest pozytywna.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały,                       

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie uchylenia uchwały Nr XXIII/193/20 Rady Gminy                                    

w Rakszawie. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXVIII/232/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 29 kwietnia 2021 roku w sprawie uchylenia uchwały Nr 
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XXIII/193/20 Rady Gminy w Rakszawie, odczytał jej treść, po czym uznał punkt jedenasty 

porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 12 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dwunastego porządku obrad                     

tj. podjęcia uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Rakszawa na rok 2021, Pan 

Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż w związku z bardzo dużym ruchem inwestycyjnym cały czas jest 

konieczność przesuwania środków z jednych inwestycji, gdzie zostały zaoszczędzone na inne 

inwestycje, są środki, które ze względu na pandemię nie zostały wykorzystane przez GOKiC  

w wysokości 80.000,00 zł, również 80.000,00 zł zostało po przetargu na system 

przeciwpożarowy w Schronisku, wartość kosztorysowa była wyższa niż kwota jaka wynikła                  

z przetargu, środki jakie są będą przeznaczone na kontynuację remontów bieżących w ZSTG, 

ponadto w ramach tych środków planowana jest przebudowa schodów do budynku Ośrodka 

Zdrowia oraz przebudowa schodów przy budynku Poczty, a także zabezpieczenie dachu na 

Domu Ludowym w Rakszawie Kąty. Przesunięcia środków są związane również z możliwością 

pozyskania środków dla OSP Rakszawa. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji, opinia jest pozytywna.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały,                         

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie zmiany budżetu Gminy Rakszawa na rok 2021 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXVIII/233/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 29 kwietnia 2021 roku w sprawie zmiany budżetu Gminy 

Rakszawa na rok 2021, odczytał jej treść, po czym uznał punkt dwunasty porządku obrad za 

wyczerpany. 

 

Ad. 13 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzynastego porządku obrad                      

tj. podjęcia uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na 

lata 2021-2031. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Panią 

Skarbnik. 

Pani Skarbnik powiedziała, iż zmiana w tej uchwale jest wprowadzona w wykazie 

przedsięwzięć wieloletnich, dotyczy budowy wiaduktu kolejowego, w dotychczasowej 

uchwale pomoc dla Województwa była rozpisana na lata 2021, 2022, w tej chwili w związku 

ze zmianami wprowadzonymi przez Marszałka Województwa Podkarpackiego, środki na tę 

pomoc zostaną przekazane łącznie w kwocie 200.000,00 zł w roku 2022, w związku z czym 

następuje zmiana zobowiązań na 2022 rok i po zmianie wynosi 1.150.000,00 zł. Zostały 

zaktualizowane wartości WPF. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji, opinia jest pozytywna.  
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Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały,                         

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na 

lata 2021-2031. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXVIII/234/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 29 kwietnia 2021 roku w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Rakszawa na lata 2021-2031, odczytał jej treść, po czym uznał punkt 

trzynasty porządku obrad za wyczerpany 

 

Ad. 14 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu czternastego porządku obrad                      

tj. wnioski i zapytania radnych. 

Pani M. Janas – Piwińska poruszyła temat zakupu kamienia i uzupełnienia ubytków po zimie, 

powiedziała, iż mieszkańcy zgłaszali do niej taki problem. 

Pan Wójt powiedział, iż problem został zlikwidowany, kamień został już dostarczony                              

w znacznej ilości, a prace są opóźnione ze względu na przeciągającą się zimę, w tym roku 

ubytków jest dużo, gdyż ostatnia zima była długa i ciężka. Pracownicy sukcesywnie 

uzupełniają powstałe ubytki. Jeżeli chodzi o remonty cząstkowe i remonty poboczy, to został 

już wyłoniony wykonawca, który będzie przystępował do pracy.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą jeszcze zabrać głos w tym punkcie, w 

związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusje, po czym uznał punkt czternasty 

porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 15 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu piętnastego porządku obrad                       

tj. sprawy różne. 

Pan Wójt przekazał informację dotyczącą Narodowego Spisu Powszechnego, który 

prowadzony jest w całej Polsce od 1 kwietnia. Pan Wójt powiedział, iż nie jest on prowadzony 

przez Gminę, niemniej jednak Gmina udostępnia stanowisko komputerowe z dostępem do 

internetu, gdyż podstawową formą spisu jest spis internetowy, każdy samodzielnie powinien 

się spisać, spisu można dokonać na stronie rządowej - spis.gov.pl, jeżeli mieszkańcy będą mieć 

problem wówczas mogą skorzystać z pomocniczego gminnego biura spisowego, gdzie 

udostępniony został komputer. Narodowy Spis Powszechny jest spisem obowiązkowym, 

żadnego mieszkańca ten obowiązek nie ominie. Pan Wójt poinformował, iż brak dostępu do 

internetu nie dotyczy już mieszkańców Potoka, gdyż udało się tam doprowadzić sieć 

światłowodową. Jeżeli chodzi o kwestie dotyczące dróg, poboczy oświetlenia, to wiele zadań 

czeka na realizację, niemniej jednak w znacznym stopniu opóźnienia realizacji tych zadań 

wynikają z braku uregulowania własności, po ogłoszeniu informacji, że Gmina otrzymała 

dofinansowanie na drogę koło internatu, w internecie rozgorzała dyskusja w której padało 

dlaczego inne drogi nie są wykonywane, przykładem może być łącznik na Wołochach, ale                     

w tym przypadku tamtejsi mieszkańcy otrzymali informację, że muszą uregulować swoje 

sprawy własnościowe, gdyż ta droga w większości przebiega po gruntach prywatnych, dodał iż 

Gmina służy pomocą, aby ten temat uregulować, żeby gminni geodeci to wymierzyli,                                

a mieszkańcy, żeby mogli przekazać części nieruchomości na rzecz Gminy. Takich 

przypadków w których Gmina pomagała mieszkańcom w podobnych sprawach jest bardzo 
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dużo. Nie ma możliwości, żeby Gmina wyasfaltowała drogę przebiegającą po gruntach 

prywatnych. Pan Wójt powiedział, iż obie drogi, o których toczyła się dyskusja są 

uwzględnione w budżecie, problemem jest uregulowanie własności, dodał iż od początku 

kadencji takich uregulowań własności Gmina przeprowadziła kilkadziesiąt, dobrym 

przykładem jest droga koło Cegielni w Rakszawie Kąty, której nie można by było robić, gdyby 

nie procedury regulacyjne i zgoda mieszkańców na przekazanie gruntów. Pan Wójt powiedział, 

iż w takie sprawy powinni się zaangażować sołtysi. Pan Wójt w kwestii oświetleni powiedział, 

iż w tej chwili, kiedy jest pandemia niektóre procedury są utrudnione, nie można organizować 

spotkań, w związku z czym utrudnione jest uzyskiwanie zgód na wejście w teren, tak jak to 

było na Wyrzu, gdzie radny zorganizował spotkanie z mieszkańcami i w ciągu godziny udało 

się uzyskać wszystkie zgody i projektant nie musi chodzić w tym celu od domu do domu,                          

a projektanci za każdą taką zgodę doliczają sobie nawet do kilkuset złotych, przez co znacznie 

wzrastają koszty wykonania projektu. W ostatnim postepowaniu oferta na projekt oświetlenia 

wyszła dość wysoka, projektanci twierdzą, że wynika to właśnie z konieczności uzyskania zgód 

na wejście w teren, w związku z czym Pan Wójt będzie negocjował z projektantem, aby kwestię 

zgód mieszkańców przerzucić na radnych i sołtysów. Pan Wójt powiedział, iż bardzo popularny 

stał się temat progów zwalniających, mieszkańcy wysyłają pismo do Gminy z podpisami,                       

w którym proszą o zamontowanie progu, ten jest montowany, a następnie inni mieszkańcy tej 

drogi piszą pismo żeby ten próg zdemontować, zasugerował żeby Ci wszyscy mieszkańcy się 

zastanowili wspólnie, czy chcą żeby na tej drodze był próg, czy też nie. Pan Wójt w związku                   

z licznymi telefonami dotyczącymi włączania oświetleń drogowych powiedział, iż system 

oświetleń funkcjonuje w oparciu o system zmierzchowy, w związku z czym oświetlenie włącza 

się w określonym czasie przed zmierzchem, z informacji mieszkańców wynika, że jest to                         

o różnych porach, niemniej jednak można to uregulować, dodał iż zbliża się okres letni, dlatego 

też czas świecenia znacznie się skróci, oczekiwania mieszkańców są różne, niektórzy chcieliby, 

aby światła świeciły już od czwartej rano, jak wyjeżdżają do pracy, niemniej jednak, jak tak 

zaczniemy świecić, to na same oświetlenia pójdzie „pół budżetu Gminy”. Pan Wójt powiedział, 

że jeżeli chodzi o godziny wieczorne, to jak najbardziej oświetlenie powinno być, gdyż coraz 

więcej osób chodzi, spaceruje. 

Pan B. Kłosowski powiedział, iż po zimie w wielu miejscach, a głównie w okolicy Traktu 

Sokołowskiego w Jego rejonie pojawiło się bardzo dużo śmieci,  nie są to śmieci przypadkowe, 

a przywożone w workach większe ilości 8 – 10 worków, mieszkańcy zwracali się do Pana 

radnego z pytaniami, czy Gmina będzie coś w tej kwestii robić, w związku z czym zapytał, czy 

jest możliwość zamontowania tam kamer, czy foto pułapek. Pan B. Kłosowski zapytał, czy 

prawdą jest, że Trakt Sokołowski jest jakąś drogą wojskową, gdyż takie „plotki” krążą w Jego 

rejonie.  

Pan Wójt powiedział, iż nie ma czegoś takiego, jak pojęcie „droga wojskowa”, kiedyś jeszcze 

za Układu Warszawskiego były drogi, które były przeznaczone na ominięcie głównych szlaków 

komunikacyjnych, a miały służyć na transport  wojska. Pan Wójt powiedział, że jeżeli chodzi 

o trakt sokołowski, to w ubiegłym roku ta droga była badana, pod kątem możliwości pozyskania 

jakiegoś dofinansowania, tam tereny zostały przypisane do numeru działki, który funkcjonuje 

jako samoistne posiadanie, Gmina jest w trakcie regulacji tej drogi, a jest to fajna szeroka droga. 

Jeżeli chodzi o wywożenie śmieci, to w tej chwili wszyscy mieszkańcy płacą za odbiór 

odpadów i Gmina je wszystkie zabiera, ponadto jest do dyspozycji punkt do którego można 

odwieźć odpadu, w związku z czym nie ma sensu wywozić odpadów w inne miejsca, dzikie 

wysypiska są likwidowane, niemniej jednak ta likwidacja powoduje wzrost kosztów 

funkcjonowania całego programu gospodarki odpadami, a to przekłada się na opłaty ponoszone 

przez mieszkańców. Jeżeli chodzi o monitoring, to Gmina może go wykonywać tylko na 

obiektach gminnych, ochrona danych osobowych nie daje możliwości rejestrowania 

wszystkiego, te foto pułapki musiałaby zakłada Policja, a ona tego nie zrobi, tu ważną rolę 

odgrywa tzw. „monitoring sąsiedzki”, bo trudno nie zauważyć osoby, która wywozi takie 
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odpady. Pan Wójt powiedział, iż planowane było zorganizowanie akcji „sprzątanie świata”, ale 

niestety ze względy na sytuacje przeprowadzenie jej w tej chwili jest raczej niemożliwe, może 

we wrześniu, kiedy to uczniowie wrócą do szkół, uda się tę akcję zorganizować, będą nagrody 

za aktywność, żeby zachęcić do udziału jak największą liczbę osób. Wracając do tematu 

monitoringu Pan Wójt powiedział, iż może trzeba spróbować dogadać się z Powiatem, żeby oni 

na swoich droga postawili monitoring, niemniej jednak kamery pewnie musiałby kupić Gmina. 

Pan B. Kłosowski zasugerował, aby postawić tabliczki atrapy, że teren jest monitorowany. 

Pan S. Piersiak powiedział, iż ostatnio odeszli sołtysi dwóch sołectw z terenu Gminy, jak ważna 

i potrzebna to osoba przekonuje się w ostatnim czasie, ze względu na brak sołtysa mieszkańcy 

dzwonią do Niego w różnych sprawach, zapytał czy w dzisiejszych czasach ze względu na 

pandemię jest jakaś możliwość wyboru sołtysa. 

Pan Wójt powiedział, iż na ten temat w dniu wczorajszym rozmawiał z Panem 

Przewodniczącym i z Panią Sekretarz, jest to trudna sprawa, a z tego co słychać nawet wybory 

w Rzeszowie mają być przesuwane, dodał iż będzie się zwracał do Biura Wyborczego                              

o wskazanie trybu i możliwości wyboru, bądź powołania osoby tymczasowej. Pan Wójt 

powiedział, iż nikomu nie ujmując, ale sołtysa z Wydrza trudno będzie zastąpić, gdyż pełnił On 

funkcję od wielu lat, a „Wydrze znał na wylot”, na Węgliskach również trudno będzie zastąpić 

sołtysa, a tym bardziej, że jednocześnie był On radnym, w związku z czym Węgliska zostały 

zupełnie bez przedstawiciela. Pan Wójt powiedział, iż aktywny sołtys nigdy nie zrzuca 

problemu na radnego, nigdy nie wyłącza się z żadnego tematu, załatwia zgody na wejście                       

w teren bez generowania dodatkowych kosztów. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 1 zwrócił się                    

z prośbą do mieszkańców, jeżeli ktoś posiada żeby przynosił do szkoły niewielkie kamienie 

polne, Dyrektor stara się upiększyć otoczenie szkoły, co można zauważyć, kamienie byłyby 

dekoracją ścieżek, które powstaną w ogrodzie sensorycznym, obok placu zabaw. 

Pan Wójt poinformował, że Gmina uruchomiła w Węgliskach przedszkole, które jest czynne 

od godziny 600 do godziny 1700, do korzystania z oferty przedszkola zachęca nie tylko 

mieszkańców Węglisk. Pan Wójt powiedział, iż szkołę w Węgliskach trzeba ratować, są tam 

2,3 – 4 osobowe klasy, a w tak małych klasach nie ma możliwości przeprowadzenia niektórych 

zajęć, zaapelował do mieszkańców szczególnie Węglisk, gdyż połowa tamtych dzieci chodzi 

do innych szkół. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą jeszcze zabrać głos w tym punkcie                        

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu uznał punkt piętnasty porządku obrad za 

wyczerpany. 

 

Ad. 16 

 

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął XXVIII sesję Rady Gminy. Obrady trwały od godz. 900 do godz. 1035.   

 

 

Protokołowała: Teresa Nowicka   

Zatwierdził: 
 

Marcin Bardjan 

Przewodniczący Rady Gminy 
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